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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  18  

Datum zasedání:  22. 5. 2013 

Přítomni:  Bernatík, Franěk, Koštuříková, Suchánek (přítomen do 13:30 hod), Verner, 
Vodová, Činčala, Hečko, Šimáková, Řihák  

Omluveni: Botlík, Laňková, Řihák 

Hosté:    Gongol, Skokan, Šromková 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Studijní a zkušební řád doktorských studijních programů SU OPF  

3. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

Předseda senátu přivítal přítomné a seznámil je s programem zasedání. Přítomní členové 
senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Návrh na zařazení dalšího bodu jednání 
nikdo nevznesl.  

 
2. Studijní a zkušební řád doktorských studijních programů SU OPF 
 
Předseda senátu předal slovo prod. Gongolovi. Dále dokument představil prof. Skokan 
a zmínil jeho hlavní změny (blíže viz Důvodová zpráva k novele SZŘ). Prof. Skokan sdělil, 
že navržené změny SZŘ vycházejí ze závěrečné zprávy Akreditační komise MŠMT 
k hodnocení doktorských studijních programů. Novelizace SZŘ probíhala ve spolupráci 
se senátory ze studentské komory. Předseda senátu poděkoval studentům za spolupráci 
s prof. Skokanem. Další skutečnosti, které SZŘ neupravuje (struktura a rozsah disertační 
práce a autoreferátu, publikační výstupy, které budou hodnocené dle platné metodiky VaV, 
rozsah předmětů, kredity, aj.) budou upřesněny pokynem či metodickým pokynem děkana. 
Proděkan Gongol navrhuje dané oblasti ošetřit pokynem děkana (v textu SZŘ bude upraveno).  
 
Ing. Hečko zmínil čl. 3 odst. 4 SZŘ, kdy v první větě je chybně uveden čl. 8 odst. 6 (správně 
má být uveden čl. 9 odst. 7 písm. a), dále upozornil na formální chybu v čl. 4 odst. 3 písm. e).  
Dále zmínil čl. 8 odst. 1 SZŘ, tj. předložení individuálního studijního plánu studentem na 
ÚDS nejpozději tři měsíce po termínu zápisu (původně šest měsíců).  Prof. Skokan tuto 
změnu odůvodnil.  Ve čl. 8 odst. 2 písm. a) se jedná o povinné a povinně volitelné předměty 
(vypadlo slovo „povinně“). Dále byl zmíněn čl. 13 odst. 2 povinnost „malé obhajoby“. 
Prof. Skokan uvedl, že toto téma bylo diskutováno na Oborové radě a zmínil kladné stránky 
této obhajoby pro doktoranda. Senátoři ze zaměstnanecké komory toto potvrdili a povinnost 
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obhajoby disertační práce na školícím pracovišti podpořili. Ing. Hečko zmínil podání 
přihlášky k této obhajobě, která musí být učiněna min. 4 týdny před předpokládaným 
termínem obhajoby a délku studia. Prof. Skokan poznamenal, že každá VŠ má dobu studia 
ošetřenu interním předpisem. Dle SZŘ je standardní doba studia nejméně tři a nejvýše čtyři 
roky. Max. doba studia je o tři roky delší, než je stanovena standardní doba studia. Nově musí 
student přihlášku k obhajobě podat nejpozději tři měsíce před uplynutím max. doby studia 
(původně 6 měsíců). Dále byla zmíněna struktura disertační práce a Metodický pokyn pro 
úpravy, zveřejňování a ukládání záv. prací studentů SU OPF. V případě novelizace tohoto 
metodického pokynu je nutné ošetřit, aby student nemusel již rozpracovanou disertační práci 
přepracovávat dle nového pokynu. Proděkan Gongol v tomto případě navrhuje, aby 
se studenti v dané přechodné době řídili stávajícím metodickým pokynem.  
 
Prof. Skokan dále uvedl důvody, proč by studenti měli mít možnost napsání disertační práce 
v cizím jazyce, pokud o to projeví zájem. Proděkan Gongol sdělil, že tato možnost výběru by 
měla být studentům dána a v této souvislosti navrhuje pozměnit text čl. 13 odst. 1, který 
upravuje v jakém jazyce je disertační práce psána. Doporučená úprava věty „Práce je 
zpravidla psána v jazyce, ve kterém je akreditován DSP a uskutečňováno studium, pokud 
mezinárodní smlouva nestanoví jinak.“ (odkaz na čl. 15 odst. 6 SZŘ SU). Odstranění věty 
„V případě, že je DSP akreditován v českém jazyce, může být napsána také ve slovenštině“ . 
Předseda senátu zmínil také zkušenosti z jiných VŠ, kde v případě, že je práce psána v cizím 
jazyce, je povinností studenta dodat také českou verzi. 
 
 
Hlasování:  
Pro  9  Proti  0   Zdrželi se  0    

 
Usnesení:  
AS SU OPF schvaluje Studijní a zkušební řád doktorských studijních programů SU OPF 
s tím, že text bude upraven dle výše uvedených připomínek.  
 
Po zapracování úprav zašle dokument prof. Skokan předsedovi AS SU OPF, který zabezpečí 
jeho předložení k projednání AS SU. 
 
 
3. Různé 
 
Mgr. Ing. Šperka zmínil aktuální situaci na katedře informatiky, kdy její vedoucí pracovníkům   
zakázal tisky z důvodu vyčerpání finančních prostředků. Na základě této skutečnosti nejsou 
pracovníci schopni zajistit testy, zkouškové katalogy, aj. a jsou nuceni rušit naplánované 
zkoušky do doby povolení k tisku. Tajemnice uvedla, že tato položka byla do rozpočtů 
kateder zařazena vzhledem k tomu, že takto bylo rozhodnuto minulým vedením fakulty a jsou 
takto již 4 měsíce účtovány. Zrušení rozpočtování dané položky katedrám a účtování v jedné 
položce děkanátu lze technicky provést, limitující je však schválení rozpočtu senátem. 
Krácení položek rozpočtu se týkalo všech oddělení. Od ledna měla být všechna oddělení 
informována o současném stavu tisků, což se nestalo. Tato evidence tisků má sloužit 
především pro vnitřní potřebu katedry. Tajemnice uvedla, že v dané věci obchází všechny 
katedry s vysvětlením. Tajemnice dále sdělila, že proběhlo výběrové řízení na zabezpečení 
nových tiskových a kopírovacích služeb. Sepsáním výhodnějších smluv dojde ke snížení 
nákladů za tisky a kopírování. Jelikož se však firma Konica Minolta odvolala, dojde 
k posunutí termínu.  Dále bylo senátory zmíněno sledování tisků v návaznosti na nastavení 
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plateb (paušál či platba za každou stranu). Předseda senátu zmínil, že v případě platby 
paušálu, neshledává důvod pro tuto evidenci. Tajemnice uvedla, že prověří současné 
nastavení všech smluv. Ing. Koštuříková, Ph.D. uvedla, že Komise pro hospodářské 
záležitosti proti tomuto sledování stavu tisků na katedrách nic nenamítá. Dále bylo poukázáno 
na nepřímé náklady projektů a možnost jejich přeúčtování (např. v případě katedry 
informatiky projekt INO_F). Předseda senátu tuto diskusi uzavřel s tím, že záležitost tisků 
bude jistě předmětem jednání na zítřejší poradě vedení.  
 
Předseda senátu tlumočil dotaz Ing. Botlíka … doplní předseda senátu ☺ (Pozn. Werner: 
…týkající se otázky tisku v rámci katedry a dále pak skutečnosti nutnosti řešení rozdělení 
finančních prostředků KINF, které specifikoval ve svém e-mailu zaslaném předsedovi senátu, 
a které předjednal s proděkanem Gongolem). 
Dr. Vymětal již na kolegiu děkana upozornil, že do 30. 6. 2013 utratí 60% mzdového 
rozpočtu své katedry, což bude vyžadovat úpravu výkonnostních odměn pracovníků. 
Proděkan Gongol uvedl, že tato záležitost se vztahuje k rozpočtu, který byl senátem schválen 
na minulém zasedání. Metodika sestavení rozpočtu byla představena a cílem vedení 
je dosáhnout absolutní transparentnost v rozdělování finančních prostředků mezi jednotlivé 
katedry a oddělení. Metodika je postavena na výkonech a samozřejmě bude mít dopad na 
katedry, především v následujících letech a vedoucí kateder se musí naučit s touto metodikou 
pracovat. Katedra informatika je specifická, neboť členy jsou také dva rektorátní pracovníci. 
Dle názoru proděkana Gongola nebudou mít předložené výpočty dr. Vymětala takový dopad, 
jaký je zmiňován. Dr. Franěk navrhuje projednat danou záležitost s dr. Vymětalem. Dále byl 
zmíněn rozptyl mzdových tarifů a rozdíly v odměňování pracovníků a možnost zajištění 
spravedlivého odměňování či vytvoření jednotné metodiky vedoucími pracovníky, neboť 
někteří pracovníci jsou finančně podhodnocení. Proděkan Gongol uvedl, že vedení se danou 
oblastí bude zabývat, nelze však zajistit 100% spravedlivý systém odměňování, první krok 
týkající se transparentního rozdělení finančních prostředků mezi jednotlivé katedry a oddělení 
byl učiněn. Předseda senátu dále zmínil výkonnostní odměny, které byly prodlouženy do 
30. 6. 2013. Od 1. 7. 2013 budou zpracovány nové výkonnostní odměny v souladu s nově 
sestaveným rozpočtem. 
 
Předseda senátu uvedl, že od 1. 6. 2013 bude pověřen vedením katedry logistiky, jelikož 
doc. Lukoszová požádala o rozvázání pracovního poměru dohodou k 31. 5. 2013.  Současně 
budou vedením fakulty činěny kroky, které povedou ke změně organizačního schématu 
fakulty. Výsledkem této změny bude zrušení katedry logistiky a převedení pracovníků katedry 
logistiky pod katedru managementu a podnikání. Dále předseda senátu uvedl, že v hodnotící 
zprávě pro Akreditační komisi MŠMT bylo u oboru Řízení logistiky požádáno o prodloužení 
akreditace pouze na dostudování, a to do 31. 10. 2017. 
 
Tajemnice sdělila, že na příští jednání AS SU OPF bude předložen Řád ubytovacích 
a stravovacích služeb SU OPF. Změny jsou v textu vyznačeny žlutě. V textu je také 
zmiňována kolej Kosmos, jelikož doposud není v dané věci rozhodnuto. V případě, že by 
fakulta zajišťovala ubytování studentů pouze na koleji Na Vyhlídce, byla by zřízena 
Ubytovací komise. Smlouva o ubytování je zpracována ve spolupráci s advokátní kanceláři 
HULVA & PARTNERS. Z důvodu změny výše kauce na ubytování z částky 2000 Kč 
na 2500 Kč došlo k úpravě cen kolejného. Změna ceníku kolejného bude účinná od 
1. 7. 2013. S navýšením kauce vyjádřily Kolejní rady souhlas. Dále probíhají jednání ve věci 
zavedení nového systému ISKaM do praxe. 
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Proděkan Gongol zmínil spolupráci s AS SU OPF a předkládání materiálů k projednání. 
Minulým vedením fakulty byla senátu předkládána řada dokumentů, které senát neschvaluje, 
ale bere pouze na vědomí (např. harmonogram akademického roku, aj.). Proděkan Gongol 
zmínil, že není mu znám klíč, podle kterého byly dokumenty v minulosti senátu předkládány, 
a proto navrhuje předkládat pouze dokumenty, které senát dle vysokoškolského zákona 
schvaluje. Pokud však senátoři vysloví požadavek na předkládání i dalších dokumentů, 
proděkan této žádosti vyhoví. Mgr. Ing. Šperka doporučuje v této věci uskutečnit schůzku 
proděkana Gongola s Komisí pro studijní a sociální záležitosti. 
 
Proděkan Gongol dále zmínil prospěchové stipendium, které může být, na základě 
Stipendijního řádu SU, přiznáno studentům na základě zásad přijatých AS SU OPF. Dříve 
byly tyto zásady senátem schvalovány pro každý akademický rok. Proděkan navrhuje tyto 
zásady nově ošetřit pokynem děkana. Předseda senátu tento návrh vítá. Tento záměr bude 
projednán také s Komisí pro studijní a sociální záležitosti. Proděkan Gongol dále uvedl, že 
pro výplatu stipendií je dostatek finančních zdrojů a uvedl možnosti jejich použití. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční 26. 6. 2013 v 9:00 hod. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Za správnost: Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
Zapsala: Ing. Martina Kozubková 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF dne 22. 5. 2013 

 
 
 
 

1. AS SU OPF v  duchu úprav, které budou do textu zapracovány, schvaluje Studijní 
a zkušební řád doktorských studijních programů SU OPF. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 
Předseda AS SU OPF 

 


